
Protokół   Nr V/07 
 

z V sesji Rady Gminy Mieścisko w dniu 25 kwietnia 2007 r. w godz. 12.00 do 16.30  
w sali sesyjnej Urzędu Gminy Mieścisko. 

 
 

 
Adn. 1 
 
 V sesję Rady Gminy Mieścisko otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy – P.Elżbieta 
Kapczyńska. Na wstępie powitała: 
- radnych Rady Gminy Mieścisko, 
- Wójta Gminy – P.Andrzeja Banaszyńskiego, 
-  przedstawicieli administracji samorządowej, 
- Przewodniczącą  Gminnego Koła Emerytów i Rencistów – P.Stefanię Kneć, 
- kierowników jednostek organizacyjnych gminy, 
- sołtysów wsi 
oraz wszystkich gości i uczestników dzisiejszej sesji. 
(Listy obecności zaproszonych gości i sołtysów wsi stanowią załączniki do protokołu). 
 
Adn. 2 
 
 Przewodnicząca Rady odczytała porządek obrad V sesji Rady Gminy Mieścisko, jaki 
radni i goście otrzymali z zaproszeniem na sesję. Radni do przedstawionego porządku nie 
wnieśli zmian. 
(Porządek obrad V sesji Rady Gminy stanowi załącznik do protokołu). 
 
Adn. 3 
 
 Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że na 15 radnych Rady Gminy, na 
dzisiejszej sesji obecnych jest 14, co stanowi quorum. Wobec czego Rada jest prawomocna 
do prowadzenia obrad i podejmowania uchwał. 
Radny nieobecny usprawiedliwiony – P.Andrzej Kuryłowicz. 
(Lista obecności radnych Rady Gminy stanowi załącznik do protokołu) 
 
Adn. 4 
 
 Przewodnicząca Rady poinformowała, że protokół  z ostatniej sesji Rady Gminy był 
do wglądu w biurze Rady Gminy. W tym czasie nie zostały wniesione do niego żadne 
zmiany. W związku z powyższym Przewodnicząca Rady zaproponowała przyjęcie protokołu 
z ostatniej sesji bez jego odczytywania. 
Radni w głosowaniu jednogłośnie przyjęli protokół z ostatniej sesji bez odczytywania. 
 
Adn. 5 – Interpelacje i zapytania radnych 
- radny Rodzewicz: 
1)  w sprawie zanieczyszczenia rowu W-4, który biegnie przez Mieścisko. Cały czas pieni się. 
Albo jest to gnojowica spuszczona przez drenarkę, albo jakieś detergenty. W tej chwili leci na 
okrągło; 
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2) oświetlenie na ul. Zacisze  było popsute. Zrobiono część w kierunku do ul. Kościelnej, a 
nie zrobiono w kierunku do Ośrodka i na Rudę (od mostu do ul. Kościelnej w dalszym ciągu 
nie działa); 
3) w sprawie naprawy ulic, kilka dziur, szczególnie największa przy ul. Kościelnej bo tam 
można urwać zawieszenie; 
4) radny prosił aby wziąć pod rozwagę następującą rzecz: ul. Kościelna jest jednokierunkowa. 
Czy ewentualnie nie wytyczyć tam dwukierunkowo jakąś cześć pasa dla rowerzystów z uwagi 
na duży ruch na ul. Wągrowieckiej. Dużo dzieci i osób starszych jeździ przez ul. Zacisze do 
Rynku przez ul. Kościelną i w zasadzie jedzie pod prąd. Jeśli tam ustawi się Policja to nawet 
rowerzysta może zapłacić mandat. Czy w tych układach nie zastanowić się czy nie zrobić 
jakiejś linii ciągłej żeby ten kawałek rowerzysta mógł przejechać ze względu na ruch i 
bezpieczeństwo; 
5) była zapowiedź unormowania zapłaty sołtysom. Do tej pory była to jakaś część diety 
radnego. Była propozycja innego rozwiązania. Jak to dzisiaj wygląda ? 
- radny Rojewski – prosił aby Wójt udzielił odpowiedzi na pytania zadane przez niego na 
Komisji; 
- radny Hoffmann – na odcinku Popowo Kolonia nie działa oświetlenie uliczne; 
- radny Dereziński: 
1) kiedy we Wieli będzie robione ogrodzenie świetlicy ? 
2) prośba o wyrównanie placu zabaw; 
3) radny zgłosił , że w drodze przez Wielę są wybite dziury; 
 
- radny Wieścicki: 
1) nastał okres intensywnego użytkowania stadionu tj. 2 płyt boiska piłkarskiego dużego i 
małego. W przypadku małego istnieje konieczność przebudowy płyty tego boiska, bo jest w 
tej chwili nie do użytku ; 
2) kort tenisa ziemnego – w jakim czasie i gdzie będzie umiejscowiony ? 
 
- radny Migas – zapytał o remonty dróg. W Strzeszkowie odcinek drogi też nie jest 
utwardzony i jest w bardzo złym stanie. Czy byłaby możliwość nawiezienia tłucznia i 
wyrównanie; 
 
- radna Kapczyńska – czy znaleziono sprawców dewastacji placu zabaw przy ul. Pocztowej ? 
 
- radny Wojtyszyn – w sprawie ogłoszenia o sprzedaży Domu Myśliwego łącznie z gruntem. 
Czy to dotyczy również parku, który jest między ul. Pocztową, a Domem Myśliwego ? 
 
 
Adn. 6 – Zapytania sołtysów 
 
- P.Chojnacki – sołtys wsi Jaworówko – zapytał kiedy można liczyć na kruszony asfalt celem 
załatania dziur. Rada Sołecka ma zaplanowane środki na zakup asfaltu; 
- P.Witucki – sołtys wsi Sarbia: 
1) czy wiadomo kiedy będą łatane dziury w asfalcie, bo jest dużo po zimie ? 
2) jak wygląda stan równiarki żeby mogła wyjechać na drogi ? 
3) podziękował Dyrektorowi Zarządu Dróg Powiatowych – P.Ptakowi za zrobienie drogi 
Sarbia-Ochodza; 
4) w sprawie osób mających do odpracowania  poprzez wykonywanie prac społecznych 
wyroki ograniczenia wolności. Te osoby mają po 200, 400 godzin do odpracowania. Z tym 
trzeba zdecydowanie. Albo to je4st wyrok ograniczenia wolności poprzez wykonywanie prac 
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albo to jest spotkanie Sądu z tą osobą ? Tych osób jest bardzo dużo, a do pracy trudno jest 
pozyskać; 
- P.Chojnacki – sołtys wsi Jaworówko – powrócił do wcześniejszego zgłaszania problemu 
plagi lisów w Jaworówko. Okazuje się, że jest jedna lisica ona stała się już tak agresywna, że 
atakuje małe dzieci. Podchodzi 10 metrów po dom i szczeka na dzieci. Trzeba coś z tym 
zrobić ; 
- P.Ignaczak – sołtys wsi Budziejewko – była mowa o koszach przy sklepach. Czy winni 
postawić to właściciele sklepów, czy jeśli należy to do gminy to większe kosze. W tej chwili 
są pełne  i wszystko turla się po rynku. W ubiegłym roku była mowa aby były większe kosze; 
Odpowiedzi na pytania sołtysów udzielił Wójt Gminy: 
- P.Chojnackiemu – lisy – „proszę jeśli coś takiego dzieje się dzwonić od razu. Zostanie 
powiadomione Koło Łowieckie ze Swarzędza. 
W sprawie kruszonego asfaltu -  „nie jestem w stanie powiedzieć To nie jest na hałdzie. 
Zależy od tego ile asfaltu do tej jednostki przywiozą do pokruszenia”; 
- sołtysowi Wituckiemu  i  jednocześnie radnemu Rodzewiczowi – dziury w asfalcie na 
drogach gminnych – „będą robione po długim weekendzie, gdyż musieliśmy poszukać 
firmy”; 
- równiarka – „już jeździła, a teraz ma awarię bo sprzęgło wysiadło”; 
- osoby do odpracowania -  „wydłużają się godziny do odpracowania u tych ludzi. Lista 
przychodzi. Służby Urzędu zawiadamiają i zapraszają aby przyszedł odpracować. My mamy 
organizować pracę, bhp tylko, że jeszcze trzebaby nauczyć odrobić zainteresowanego. 
Jesteśmy w stanie organizować, ale oni sobie nic z tego nie robią. Od tego są organa”; 
- P.Ignaczakowi – kosze przy sklepach. ”Nie będę jako gmina stawiał koszy bo odpady, które 
są to są odpady ze sklepu i niech sklep postawi Jest to odpad, którego właścicielem jest sklep; 
Porozmawiamy z właścicielami sklepów; 
- radny Rodzewicz – koło kiosku „RUCH” stoi kosz betonowy, który od stycznia nie jest 
opróżniany, w którym też leży ziemia; 
 
Adn. 7 
 
 Wójt przedstawił informacje z działalności w okresie międzysesyjnej. 
(Informacja stanowi załącznik do protokołu). 
 
 
Adn. 8 
 
          Kolejnym punktem porządku sesji było sprawozdanie Kierownika Ośrodka Pomocy 
Społecznej z działalności za rok 2006. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że sprawozdanie było przedstawiane na wspólnym 
posiedzeniu Komisji. Jednocześnie zapytała czy są uwagi, zapytania do tego sprawozdania, 
czy  P.Kierownik ma przedstawić sprawozdanie na sesji ? Radni nie zgłosili żadnych zapytań 
ani wniosków do sprawozdania. W związku z powyższym radni przyjęli sprawozdanie 
Kierownika bez uwag. Przewodnicząca Rady w imieniu radnych życzyła Ośrodkowi Pomocy 
Społecznej owocnej pracy. 
 
Adn. 9 – Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych za rok 2006. 
Na sesji była obecna P.Anna Twardowska – Z-ca Przewodniczącego Gminnej Komisji 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 
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W związku z faktem, że to sprawozdanie było przedstawiane na wspólnym posiedzeniu 
Komisji Przewodnicząca Rady zapytała, czy jest potrzeba aby   przedstawiąć je na dzisiejszej 
sesji ? 
- radny Rojewski – z uwagi, że na sesji są sołtysi, goście wnioskował aby sprawozdanie to 
było na sesji przedstawiane. 
W związku z powyższym Przewodnicząca Rady poprosiła aby P.Anna Twardowska pokrótce 
zreferowała sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych za rok 2006. 
(Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu). 
W związku z przedstawionym sprawozdaniem radna Starosta zgłosiła, że ostatnio Pani z 
Punktu Konsultacyjnego w Popowie Kościelnym przyjmowała pacjentów na ławce k./Domu 
Kultury ponieważ był on zamknięty. 
- w odpowiedzi P.Anna Twardowska poinformowała, że wyjaśni tę sprawę. 
 
Adn. 10 
 

Przewodnicząca Rady poprosiła P.Annę Twardowską o przedstawienie sprawozdania 
z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2006. 
(Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu). 
P.Anna Twardowska poinformował, że w/w Program jest nową rzeczą. Ten program został 
podjęty w półroczu ubiegłego roku. Zgodnie z ustawą gmina jest zobowiązana do podjęcia 
takiego programu. 4-osobowy zespół został zaproszony do wzięcia udziału w szkoleniu, który 
przygotowuje go do opracowania Programu Przeciwdziałania Narkomanii zgodnie ze 
standardami unijnymi. 
W dyskusji nas sprawozdaniami głos zabrali: 
- radny Wieścicki – 
1)  zapytał o efekty w tych wieloletnich działaniach; 
2) czy będą podejmowane działania  w kierunku antynikotynowym ? 
W odpowiedzi P.Twardowska wyjaśniłą, że w tym przypadku efekty są rzeczą złudną. Z 
jedną osobą udaje się współpracować a inna popada w nałóg. Efekty trzeba mierzyć w latach.. 
Najważniejszą rzeczą istnienia przez 10 lat Gminnej komisji jest to, że rodziny wiedzą gdzie 
mają udać się o pomoc; 
- Wójt – efekty można mierzyć miarą, ale tę miarę można przełożyć w ilości osób, które 
skorzystały z porad, poza tym można mierzyć ilością rodzin i dzieci, również  efekty można 
mierzyć ilością dzieci korzystających ze świetlicy socjoterapeutycznej.  
Z kolei Wójt poinformował, że w roku ubiegłym zakupiono alkoholu na terenie gminy w 
naszych sklepach za kwotę  1.985.445 zł, co na 1 mieszkańca statystycznego gminy wynosi 
328 zł na rok, w tym: 
- piwa – za 1 mln zł 
- wina – za 245 tys.zł 
- wódki i alkoholi wysokogatunkowych -  660 tys.zł 
- radny Górski – członek Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych – 
odnośnie uzależnienia od nikotyny. Wszyscy wiemy, że ten nałóg zaczyna się w wieku bardzo 
młodym. W związku z czym powinno się temu zapobiegać, co dzieje się u nas w szkołach. 
Min. w naszej szkole są podejmowane działania profilaktyczne: pracujemy w tej materii z 
Gminną Komisja organizując happeningi, pogadanki, scenki przedstawiane przez młodzież; 
- radna Martyńska – zapytała czy są osoby, które zgłaszają się do punktów z problemem 
narkomanii ? 
- P.Twardowska – wyjaśniła, że Pani prowadząca punkt konsultacyjny stwierdziła, że nie było 
takich zgłoszeń. 
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- radna Martyńska – prosiła aby Policja w godzinach wieczornych zwróciła uwagę na 
przystankach gdyż tam są różne napisy dot. narkomanii, nawet punkty gdzie można się 
zgłaszać. Głównie miejscem informacji jest przystanek autobusowy. 
- radny Wieścicki – to działanie podjęte na łamach Uczniowskiego Klubu Sportowego to jest 
w znacznym sensie działanie w kierunku zdrowego, aktywnego trybu życia, przeciwdziałanie 
i profilaktyka przeciw temu zjawisku. 
- radny Wojtyszyn – czy spożycie alkoholu na terenie gminy na przestrzeni lat wzrasta ? 
- w odpowiedzi Wójt poinformował, że w 2004  sprzedano alkoholu na kwotę 1.904.000 zł, 
co w przeliczeniu na mieszkańca wynosi 316 zł, a z kolei w 2005 roku sprzedano 1.637.000 
zł, co w przeliczeniu na 1 mieszkańca wynosi 278 zł. 
Na tym wyczerpano dyskusję na realizacją Programów związanych z problemem 
alkoholowym i narkomanii. 
 
 
Adn. 11 
 
 Sprawozdanie  z realizacji Gminnego Planu Gospodarki Odpadami na terenie Gminy 
Mieścisko za lata 2004-2006 przedstawił P.Rafał Kapczyński – Inspektor ds. ochrony 
środowiska w Urzędzie Gminy. 
(Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu). 
Z kolei P.Kapczyński udzielił odpowiedzi na zgłoszone pytania dotyczące gospodarki 
odpadami: 
- odpowiadając P.Ignaczakowi – w większości sklepy spożywcze posiadają swoje pojemniki 
na gromadzenie odpadów odpadów komunalnych. W tej chwili jeśli chodzi o Rynek to 2 
sklepy maja te pojemniki, mają również małe pojemniki wewnątrz sklepu na gromadzenie 
odpadów. W ostatnim czasie dał się zauważyć fakt podrzucania folii opakowaniowych ze 
sklepów do pojemnika zlokalizowanego na Rynku. Powodowało to zapełnienie pojemnika w 
ciągu 2 dni.  Po rozmowie w właścicielami sklepów zaprzestano tego procederu. 
P.Kapczyński dodał, że nawiązał współpracę z firmą REMONDIS i umożliwił właścicielom 
tych sklepów bezpośrednie przekazanie tych odpadów nieodpłatnie tej firmie. 
- radny Rodzewicz – zwrócił uwagę, że osoby prowadzące działalność gospodarczą powinni 
mieć przy sklepach większe pojemniki; 
W dyskusji głos nad przedstawionym sprawozdaniem zabrali: 
- radny Rodzewicz: 
1) zaproponował zrobić w uzgodnieniu z sołtysami dzień odbioru odpadów 
wielkogabarytowych, elektroniki, telewizorów, agd.? 
2) jeśli chodzi o odpady z oczyszczalni ścieków. Jaka to jest ilość ? Czy wywożenie ich na 
działkę gminną jest zgodne z przepisami ? Czy ewentualnie nie zawrzeć jakiegoś 
porozumienia ze szkółkami, które mają krzewy ozdobne aby brali je do użyźniania gleb ? Czy 
jest sens zakopywania tego na działce gminnej ? 
3) prosił o informację ile jest gospodarstw domowych, a ile jest podłączeń do kanalizacji. 
Podobnie ile jest gospodarstw domowych, a ile jest umów na wywóz śmieci ? 
4) firmy, które prowadzą działalność usługową dla ludności oraz produkcję maja odpady: są 
to odpady wulkanizacyjne, kleje, odpady z ubojni. Jak te sprawy są rozwiązane ? Jak wygląda 
gospodarka nimi ? 
5) w Kopaszynie ma powstać regionalna sortownia śmieci. Na to są pieniądze unijne. Jaka 
jest możliwość przystąpienia gminy do tej sortowni żeby mieć zapewniony odbiór tych śmieci 
komunalnych ? 
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- radny Wojtyszyn – sprawa rtęciówek i żarówek energooszczędnych, które są używane do 
oświetlenia, co dalej z tym robić ? Związki rtęci na wysypisku komunalnym stwarzają 
zagrożenie; 
- radna Martyńska – ponowiła problem odbioru śmieci przez firmę REMONDIS, która 
wysypując śmieci z pojemników stawiają je przy samym asfalcie. Tak być nie może. 
Pojemniki przewracają się. Jest wąska droga i przy wyprzedzaniu samochodów jest to 
zagrożenie. 
- radny Rojewski – w Żabiczynie pojemnik do plastików szybko się zapełnia i butelki leżą 
obok. Czy mógłby być większy pojemnik na plastik ? 
- radny Wieścicki: 
1) jeśli chodzi o Mieścisko to na pewno potrzeba więcej koszy i terminowe ich opróżnianie; 
2) bezpośrednimi gospodarzami wsi są sołtysi i rady sołeckie i w wielu wypadkach oni wini 
być inicjatorami. A utarło się, że udają się tylko do radnego; 
- radny Witucki – czy nam ktoś posprząta przystanki, opróżnia kosze. Te uwagę proszę 
skierować do Mieściska; 
- radny Wieścicki – w odpowiedzi wyjaśnił, że chodzi nie tylko o Mieścisko, chodzi o 
wspólne dobro; 
Z kolei P. Kapczyński udzielił odpowiedzi na zgłoszone wcześniej zapytania: 
- P.Rodzewiczowi: 
-  w sprawie postępowania z osadami. Są 2 sposoby postępowania z nimi: 
1)  wykorzystanie do rekultywacji terenu (co robimy teraz); 
2) dla użyźniania ziemi w celach rolnych. W tym  są pewne obostrzenia. Rozporządzenie, 
które mówi jak postępować z tymi osadami, mówi również jak je można stosować. Osady, 
które są stosowane w rolnictwie są poddane bardziej krytycznym prawom, nie mogą być też 
stosowane przy wszystkich roślinach. W swoich planach mamy rozbudowę oczyszczalni 
ścieków w Mieścisku. Będzie stosowana nowa technologia odwadniania osadu. Teraz ten 
osad jest odwadniany za pomocą ……………………… i ma 80% wody. W tej chwili nie 
pozwala na rozmieszanie z ziemią. W nowej technologii osad będzie odwadniany za pomocą 
prasy, wówczas  procentowy udział wody zmniejszy się do 20% i będzie możliwość 
wykorzystania go do użyźniania gleby; 
- jeśli chodzi o ilość gospodarstw domowych, a ilość kubłów – w odpowiedzi radny prosił o 
przygotowanie pisemnej informacji na najbliższą sesję; 
- sprawa postępowania przez firmy z odpadami – nie wszystkie firmy  postępują z odpadami 
tak jak nakazuje ustawa o odpadach. Większość firm posiada zatwierdzony program 
gospodarowania odpadami niebezpiecznymi, czy też przedłożyły informację o gospodarce 
odpadami innymi niż niebezpieczne. Niestety oprócz tego, że ten program czy informacja w 
której jest opis jaki odpad powstaje i jak się z nim postępuje wymaga od właściciela od tego 
jaki miał zatwierdzony plan takiego postępowania. Nie zawsze ten właściciel tak postępuje z 
tymi odpadami. Jeśli Urząd Gminy zauważy nieprawidłowości to głosi Wojewódzkiemu 
Inspektorowi Ochrony Środowiska. Takie zgłoszenie miało ostatnio miejsce wobec 2 
zakładów pracy na terenie gminy, gdyż mieliśmy od mieszkańców sygnały, że te zakłady 
postępują z odpadami niezgodnie z przepisami. Potwierdziła to kontrola WIOS. Zostały 
nałożone kary i będą zalecenia pokontrolne. 
- radnemu Wojtyszynowi – „problem świetlówek. My ten problem chcemy rozwiązać poprzez 
działalność punktu  czasowego gromadzenia odpadów. Jest to punkt, który będzie przyjmował 
nieodpłatnie od mieszkańców gminy te odpady i gmina będzie ponosić koszty utylizacji. 
- radnej Martyńskiej, która wspomniała, że nie za bardzo firma Remondis wywiązuje się ze 
swoich obowiązków. „Jeśli takie coś ma miejsce P.Kapczyński prosił zaraz o kontakt. Firma 
ta otrzymała nowe zezwolenie, gdzie jest jasno określone jak ma postępować i jak ma 
utrzymywać miejsce załadunku tych odpadów. Pan Kapczyński prosił o zgłaszanie i na mocy 
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wydanego zezwolenia gmina ma prawo te firmę zobowiązać do zaniechania lub ewentualnie 
poprawy grożąc odebraniem zezwolenia w przypadku nie dostosowania się do tego. W każdej 
umowie zawartej przez firmę Remondis, bądź przez inne firmy jest jasno określone, że 
mieszkaniec jest zobowiązany wystawić kosz przy bramie i tam powinien trafić. Pan 
Kapczyński zobowiązał się poruszyć ten temat bezpośrednio z operatorami firmy Remondis; 
- radnemu Rojewskiemu – odnośnie problemu nagromadzenia się plastikowych butelek jest to 
problem. Postaramy się tutaj wspólnie ze szkołami uświadomić mieszkańców i bezpośrednio 
na tych pojemnikach do gromadzenia butelek plastikowych umieścić naklejki aby zgnieść je 
przed wrzuceniem; 
Z kolei do zapytań radnych ustosunkował się Wójt Gminy. 
- radny Rodzewicz: 
1)  
 
 
Adn. 12 
 
 Przewodnicząca Rady złożyła informację z pracy związanej z pełnioną funkcją w 
okresie międzysesyjnym: 

• w dniu 1 kwietnia 2007 r. brała udział w uroczystości wręczenia stypendiów przez 
Stowarzyszenie im. Jana Pawła II; 

• 17 kwietnia 2007 r.  przewodniczyła wspólnemu posiedzeniu Komisji Rady Gminy, 
którego tematem było rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za 
2006 rok oraz zaopiniowanie  materiałów i projektów uchwał na V sesje Rady Gminy; 

• 17 kwietnia 2007 r. – uczestniczyła w integracyjnej spartakiadzie z okazji Światowego 
Dnia Inwalidy, którą przygotowało Gminne Centrum Informacji z Klubem Pracy w 
Mieścisku. 

 
Adn. 13 
 
 Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy złożyli informacje z pracy Komisji w 
okresie międzysesyjnym. 
Wszystkie Komisje odbyły jedno wspólne posiedzenie, którego tematem było zaopiniowanie 
materiałów i projektów uchwał na dzisiejszą sesję. 
Przewodnicząca Rady zarządziła 20-minutowa przerwę. 
 
Adn. 14 
 
 Po przerwie przystąpiono do realizacji punktu związanego ze sprawozdaniem z 
wykonania budżetu Gminy za rok 2006. 
 
 Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy za rok 2006 w dochodach i wydatkach 
przedstawiła Skarbnik Gminy – P.Teresa Samarzewska. 
Następnie odczytała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania 
budżetu Gminy. 
(Opinia RIO o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za rok 2006 stanowi załącznik do 
protokołu). 
Następnie Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński przedstawił informację o ważniejszych 
dokonaniach na terenie gminy Mieścisko w roku 2006. 
Z kolei Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – P.Marian Witucki przedstawił opinię o 
wykonaniu budżetu Gminy za rok 2006. 
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(Opinia Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik do protokołu). 
Następnie Przewodnicząca Rady – P.Elżbieta Kapczyńska odczytała opinię Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu o wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium 
Wójtowi Gminy z tytułu wykonania budżetu Gminy za rok 2006. 
(Opinia RIO o wniosku Komisji9 Rewizyjnej stanowi załącznik do protokołu). 
Z kolei Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał wniosek Komisji o udzielenie 
absolutorium Wójtowi Gminy. 
(Wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy stanowi 
załącznik do protokołu). 
W oparciu o przedłożone materiały i wyrażone opinie Przewodnicząca Rady otworzyła 
dyskusję, która wiąże się z rozpatrzeniem przez Radę sprawozdania z wykonania budżetu 
Gminy. 
Podczas sesji w dyskusji głos zabrali: 
-radny Rodzewicz: 
podniósł sprawę wydatkowania obligacji komunalnych. Cyt:” W zamyśle uchwała Rady 
Gminy w sprawie emisji obligacji miała być skierowana na budowę sali gimnastycznej i 
ewentualnie kanalizację wsi Popowo Kościelne. Pieniądze z obligacji zostały wydane na coś 
innego. W zasadzie na bieżącą zapłatę bieżących remontów realizowanych w poszczególnych 
wsiach. Wójt na wspólnym posiedzeniu Komisji wyjaśnił, że społeczeństwo na tym 
skorzystało. To  się zgadza tylko czy temu społeczeństwu powiedziano, że to coś w zamian 
 za ? 
Czy społeczeństwo chce aby te pieniądze z obligacji były wydane na salę, kanalizację czy na 
remont świetlicy, czy chodnik ? Uważam, że to był taki okres jaki był, przynajmniej wiele 
życzeń przedwyborczych zostało zrealizowanych i zapłaconych, bo tak te życzenia nie byłyby 
zrealizowane. Tylko po raz drugi stawiam pytanie, co w efekcie końcowym było ważniejsze: 
czy przeznaczenie tych pieniędzy na salę i dodatkowe izby a w efekcie poprawa warunków 
edukacji czy akurat kilka remontów ? Jest to 1 mln zł. Koszty materiałów, robocizny rosną. 
Jeśli koszt planowanej sali był w granicach 3 do 4 mln zł to podejrzewam, że teraz na 5 mln zł 
nie zamknie się i będzie prawdopodobnie problem zgromadzenia tych środków. Wójt 
zapewniał o możliwościach pozyskania  na salę środków   z zewnątrz. Oby udało się Panu 
Wójtowi i nam zgromadzić te środki. Ja nie twierdzę, że to źle zrobiono, tylko czy 
społeczeństwo miało taką świadomość z jakich środków w/w prace były wykonywane, bo w 
zamyśle obligacje były na salę”. 
- radny Witucki – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej –Cyt:” Komisja Rewizyjna 
szczegółowo badała sprawozdanie z wykonania budżetu i muszę stwierdzić, że w tej gminie 
zmieniło się w ostatnim czasie bardzo dużo. P.Wójt temat sali wiele razy tłumaczył dlaczego 
to zostało odsunięte. Tej społeczności na wsiach też się coś należy: chodnik, świetlica. Trzeba 
zauważyć to, że chyba jesteśmy jedyną gminą w powiecie gdzie prawie w każdej wsi jest 
świetlica. Dość ładnie wyglądająca, na pewno jeszcze do końca nie wyposażona tak jak 
powinna., nie ma boisk sportowych w każdej wsi. Brakuje w niektórych miejscowościach 
placów zabaw, brakuje trochę koszy na śmieci. Nie chciałbym, że tylko kosze i piękne 
chodniki mają być tylko w Mieścisku a w pozostałych wsiach tego nie ma być. Ponadto 
Komisja analizując budżet Brygady Robót Komunalnych zauważyła, że pomimo osiąganego 
od 3 lat zysku, zadłużenie BRK ciągle istnieje. BRK musi te straty zmniejszyć, bo skoro 
osiąga zyski to teoretycznie nie powinno być zadłużenia. Komisja Rewizyjna analizowała 
budżet pod względem wykonania, wydatkowania, natomiast nie interesowała nas w tym 
momencie kampania wyborcza”. 
- radny Górski – odnosząc się do sprawozdania zwrócił uwagę na 3 sprawy: 

1) Cyt:”może cieszyć nas fakt, że koniec ubiegłego roku w szkołach zakończył się bez 
długu. Szkoły weszły w nowy rok bez zadłużenia i to też jest niewątpliwy sukces”; 
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2) Cyt:”kolejna rzecz, którą dało się przeprowadzić w roku ubiegłym to wyremontowanie 
Domu Kultury i zmiana profilu jego działalności tj. z dyskoteki na taką co odpowiada 
nazwie, a więc Dom Kultury. Została już zapoczątkowana działalność kulturalna w 
tym obiekcie, odbyło się kilka koncertów i to jest właśnie to czemu ten obiekt miał 
służyć”; 

3) Cyt:”wielka inwestycja – pobudowanie Zakładu Aktywności Zawodowej. Wszyscy 
podchodziliśmy w dużymi obawami do tego projektu. W końcu P.Wójtowi udało się 
przekonać do podjęcia przez Radę uchwały. Dzisiaj okazuje się, że ten obiekt działa, 
jest wspaniałym obiektem z którego korzystają niepełnosprawni, daje zatrudnienie 
wielu osobom. Była to udana inwestycja jak dzisiaj widać. W nawiązaniu do 
wypowiedzi radnego Rodzewicza dot. sali gimnastycznej  i budynku dla gimnazjum, 
które są bardzo potrzebne biorąc właśnie ten przykład ZAZ-u mam nadzieję, że tylko 
przesunięcie tych pieniędzy, które były przeznaczone na salę nie spowoduje tego, że ta 
inwestycja nie będzie zrealizowana. Radny wyraził nadzieję, że sala będzie 
zrealizowana, działania są cały czas kontynuowane w tym kierunku i właśnie podając 
przykład ZAZ-u, że można było wykonać taką inwestycję, która budziła też wiele 
obaw to myślę, że ta kolejna będzie realizowana”. Na koniec radny podkreślił 
umiejętność pozyskiwania przez P.Wójta środków z zewnątrz bo jak wiadomo z 
naszych dochodów wiele z tych inwestycji w gminie nie byłoby możliwych do 
przeprowadzenia, natomiast umiejętność szukania pieniędzy zewnętrznych to jest też 
bardzo ważne. 

- radny Wieścicki – Cyt:”z pozycji tej, że byłem radnym tylko miesiąc w roku 
ubiegłym, a mam pewne rozeznanie szczególnie jeśli chodzi o zadania w Mieścisku 
powiem, że dostrzegam bardzo wiele pozytywów, ale jestem świadomy również 
negatywów o których nie będę mówił i „wstrzymam się od głosowania”, 

- radna Kapczyńska – Cyt:”jeśli chodzi o działalność ubiegłego roku zwróciła uwagę na 
działalność windykacyjną, na dobre efekty w zakresie ściągania należności z tytułu 
podatków i opłat, co jest bardzo ważną sprawą jak również na to, że dział księgowości 
w sposób zdecydowany wkracza jeśli chodzi o egzekucję tych wierzytelności poprzez 
zajęcia, wpisy na hipotekę. Daje to ogólny obraz bardzo rzetelnego podchodzenia do 
ściągalności tych opłat, co ma bezpośredni wpływ na końcowy wynik finansowy. Jak 
również nie da się nie zauważyć tych rzeczy pozytywnych jak chodzi o 
rozpoczynające się inwestycje i te które zostały zakończone. Jesteśmy 
społeczeństwem konsumpcyjnym. Jest na pewno jeszcze wiele potrzeb, nie mniej 
jednak oceniamy pozytywnie wykonanie budżetu za 2006 rok. Chciałoby się mieć 
nowe chodniki w poszczególnych wsiach, samo Mieścisko ma też jeszcze kilka ulic do 
wykonania. Jesteśmy bardzo życzliwie skierowani jak chodzi o poszczególne wsie bo 
naszym celem jest cała gmina”. 

W związku z wyczerpaniem dyskusji nad sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 
rok 2006  Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały w sprawie udzielenia 
absolutorium Wójtowi Gminy, która poddała pod głosowanie. 
W głosowaniu jawnym: na 13 radnych (radny Dereziński czasowo opuścił sesję) 
11 radnych głosowało „za” i 2 radnych „wstrzymało się od głosu”. 
W wyniku glosowania Rada podjęła większością głosów uchwałę w sprawie udzielenia 
absolutorium Wójtowi Gminy za rok 2006. 
(uchwałą w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy stanowi załącznik do 
protokołu). 
Przewodnicząca Rady pogratulowała Wójtowi udzielonego absolutorium życząc dalszych 
osiągnięć na niwie naszej małej ojczyzny. Jak również złożyła wyrazy uznania dla zespołu 
pracowniczego. 
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Z kolei Wójt podziękował za udzielone absolutorium za gospodarkę w gminie w roku 2006 i 
za pozytywne wypowiedzi na sesji. Jest to wspólne udzielenie absolutorium bo również radni 
w tym uczestniczyli podejmując uchwały. P.Wójt z tego miejsca podziękował za współpracę 
prosząc aby w tej samej formie pracować w tym roku. Również podziękował tym wszystkim., 
którzy przyczynili się do udzielenia absolutorium t.j pracownikom Urzędu, kierownikom 
jednostek budżetowych, sołtysom i tym wszystkim, którzy mogli się przyczynić dla rozwoju 
gminy. 
- P.Kubikowska – Kierownik Zespołu ds. obsługi oświaty -  

 
 
 
 
 
  
 
 
 
 
 
 

 
 

 


